
Falkenbergs kommun    

Kommunstyrelsen 2020-05-12 

 

 

 

 

Utdragsbestyrkande 

1 (1) 

§ 165 

Svar på remiss - Hållbar slamhantering, KS 2020/127 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Översända tjänsteskrivelsen som kommunens svar på remissen Hållbar 

slamhantering. 

Beskrivning av ärendet 
Regeringen har låtit utreda hur slam från avloppsreningsverk ska hanteras 

med fokus på att förbjuda spridning av slam på åkermark. Utredningen är nu 

på remiss och Falkenbergs kommun har bjudits in att lämna ett yttrande. 

Motivering av beslut 
Hantering av slam från reningsverk är en känd och mycket debatterad fråga. 

Slammets innehåll av näringsämnen och organiskt material är en värdefull 

resurs som behöver återföras till odlingsmark för att skapa ett hållbart 

samhälle. Samtidigt är slammet i någon mån en spegel av det samhälle vi 

lever i och innehåller oönskade ämnen såsom exempelvis läkemedelsrester, 

mikroplaster, tungmetaller och svårnedbrytbara ämnen. Ämnen som bör 

brytas ut ur kretsloppet. 

Slamhanteringen är en mycket komplex fråga och det finns ett stort 

utvecklingsbehov. 

Bedömningen är dock att ett totalförbud mot spridning av slam på åkermark 

riskerar att under lång tid låsa in samhället i system- och tekniklösningar 

som inte är fullt utvecklade. Detta riskerar att motverka arbetet för ett 

giftfritt samhälle och bromsa utvecklingen av alternativa tekniker. 

Kommunstyrelseförvaltningen vill lyfta fram att kommunerna behöver 

kraftfullt stöd från staten i arbetet för att utveckla nya systemlösningar och 

tekniska metoder som leder till ett kretsloppsanpassat samhälle. Exempelvis 

är pyrolys (torrdestillation) av slam en teknik med potential att öka 

återföring av näringsämnen och kol men som erfordrar utveckling och 

testbäddar. 

Ekonomi 
Högre miljökrav och ambitioner att utveckla ett cirkulärt samhälle innebär 

risk för ökade ekonomiska kostnader i framtiden. Det är i nuläget svårt att 

bedöma hur kostnaderna för hantering av slam från avloppsreningsverken 

kommer att utvecklas. Detta bland annat på grund av att teknik med hög 

mognadsgrad saknas. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2020-04-15 

Yttrande över SOU 2020:3 Hållbar slamhantering 2020-04-27 

VIVAB protokollsutdrag styrelsemöte 2020-04-08 § 53 

Miljö-och hälsoskyddsnämnden 2020-04-14 § 27 


